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 חפשו את הפעילות שלנו גם
 פלוס" תחת השם: בלוח "נדרים

 דרך הבעש"ט

 

ולולב לבינוניים  הדסהאתרוג רומז לצדיקים, "
 "והערבה לאלו שאין בהם לא טעם ולא ריח

פרי הרה"ק ר' מנדלי מויטעבסק זיע"א בעל "אומר 
 יסוד מדהים:  "הארץ

סוגי  הארבע"ארבעת המינים אינם רק רומזים על 
  "!ארבעת החלקים אתיש  כל אדםלאלא  ,יהודים

כל אחד ואחד יש לו ימים שהוא קם בבוקר כמו 
, יש לו חשק ללמוד להתפלל, קם ברגל ימין. אתרוג

אבל עם הזמן כשהשמש שוקעת, שוקע גם האתרוג 
, הם מתחילים להתערבב ההדסו הלולבשלו, ומתגלה 

אצלו, כשמגיע הערב, מתחיל להחשיך, הוא מתחיל 
לאבד את הסבלנות, מתעייף, כי הוא לא שתה 
מספיק, וכמובן לא אכל כדי שבעו... הבן אדם מאבד 
טעם וריח, מתחיל לדבר שטויות, לצעוק ולהתעצבן, 

 ממש.  ערבהנהיה 

 ארבעתאם אדם יראה  יזהה שיש בו ביום אחד כל 
  .האלה ביםהשל

  בידודאתרוג ב
מעניין שבארבעת המינים אנו אוגדים רק את שלושת 
המינים, לולב, הדס וערבה. ואילו האתרוג, משום מה 
נשאר תמיד מחוץ לאגודה, מדוע לא קושרים אותו 

 יחד עם השאר? 

אם מדובר על אחדות, צריך להיות שגם הרבנים 
והצדיקים לא יצאו מהכלל. תתארו לעצמכם שאותו 
רב שמסר דרשה על ה"אחדות", אמרו לו כבוד הרב 
בא תשב איתנו יחד, והוא עונה, "לא, אני נשאר 

 בחוץ"...

היה  שמעתי שרבי שמואל סלנט, רבה של ירושלים,
ההלכתיים הפתרונות את הסוכה שלו עם כל  בונה

, "לבוד"ו ה"דופן עקומ", היה עושה המובאים בהלכה
 )צורות שונות של סוכה  ..."גוד אסיק"ו "גוד אחית"

 

"מדוע סוכתו של הרב כששאלו אותו, בדיעבד(. 
מורכבת מכל צורות ה'בדיעבד' הקיימות ולא 

 ?לכתחילה בלבד"

להם, "לפעמים בא אדם ושואל שאלה,  השיבוכך 
וכה שלי הדופן לא מסתיים ישר, הוא עקום, זה 'בס

כשר או לא?' אני לוקח אותו לסוכה שלי ומראה לו 
שגם אצלי יש דופן עקומה, כמו שאצלי זה כשר, 
אצלך גם. ואז הוא בא הביתה ואומר לאשתו: 'גם 

'כבוד הרב אצל הרב הדופן עקומה'. כשאחד אומר לי: 
ך טפחים והסכעשרה  המחיצות שלי מגיעות רק

ר'? אני לוקח לוקח אותו לסוכה  למעלה, זה בסד
אותו שואל חוזר  אצלי ומראה לו שגם אצלי זה כך..."

 לביתו ואומר, 'אני כמו הסוכה של הרב'!!! 
כולם. כולם מרגישים  משמח אתואז יוצא שאני 

 שהם כמו הרב. 

 מה הוא צדיק?
אנחנו בעזרת השם זה כל כך ממחיש את הנקודה ש

 .הפעםרוצים לדבר 
 הפגמים של בתוכו אתיש 'הצדיק' אמור להכיר ש

כולם ואז כשבא אליו יהודי ואומר אל תשאל איזה 
פגם עשיתי, נפלתי, יש לי תקנה? אומר לו הרב אתה 
בדיוק כמוני, גם לי יש את הפגם הזה, גם אני כמוך, 

 השואלואז , השם ריחם עלי, הוא ירחם גם עליך ואם
 , אני כמו הרב. מרוצהחוזר 

"לא "דוד המלך", חז"ל אומרים:  עומק ענין חטאזה 
 - ד לאותו החטא אלא להורות תשובה"היה ראוי דו

לחזק אותנו, שאם דוד המלך נפל וקם ולא התייאש, 
גם אתה יכול לקום ולא להתייאש. על ידי שתראה 
שגם לרב יש את הבעיות האלה.  וגם אם הוא נפל 
הוא זכה להינצל ולראות שהשם איתו, ממילא 

 יכול להיות גם אתך.  תתחזק ותדע שה'

יוצא אם כן, נקודה מאד מאד חשובה, כל אדם צריך 
  .נמצא בתוכו ואצלו ," לרבדיוישראל כלל כלש"להכיר 

 בלבד! לקרביים סיפור
יצאתי עם ילדיי לשמחת בית  במוצאי החג הראשון,

 ,על כסא כשהגעתי למקום והתיישבתי השואבה,

 
 

 1700-700-622 צריכים מונית?בחסות: 

 
 לשנה החדשה! שפע של ברכות

הקודש -באיגרת שכתב הבעל שם טוב לארץ
)נדפסה בפעם הראשונה בסוף ספר 'בן פורת יוסף' 
 של בעל ה'תולדות'( ידוע הסיפור על הבעש"ט

השנה -שסיפר על 'עליית נשמה' שהייתה לו בראש
שנת תק"ז. במהלך אותה 'עליית נשמה' הגיע עד 
'היכל המשיח', ושאלו: "אימתי אתי מר?" )=מתי 

"לכשיפוצו מעיינותיך  –יבוא מר(; וענהו המשיח 
 חוצה".

מהי משמעות המשימה "יפוצו מעיינותיך חוצה"? 
בעל מה התפקיד שלנו במשימה שהביא המשיח ל

 שם טוב הקדוש?
יפוצו מלשון הפצה. הפצת דרכו )מעיינותיו( של 
הבעל שם טוב. כאשר מעיינותיו, מסריו ויסודותיו 
של הבעל שם טוב יפוצו בעולם כולו אז יבוא 

 משיח!
מי לא ירצה לזכות להיות שותף בהפצת דרכו של 
הבעל שם טוב שמביאה משיח? מקרבת גאולה! 

 הברכה!משפיעה ישועה! מובילה אל 
"דרך הבעש"ט" מביאה את יסודותיו של הבעל 
שם טוב הקדוש, המביאים כל אדם לעבודה 
פנימית מול בורא עולם ולא מול הזולת, וזה מביא 
לאחדות ולאהבת ישראל! וכשישראל מחוברים גם 

 השכינה נמצאת איתם.
 זאת הדרך שתביא את המשיח!

האם אתה מעוניין לזכות להיות שותף של הבעל 
 טוב ע"י הפצת מעיינותיו לקירוב הגאולה?שם 

האם תרצה שיהיה חלקך בהפצת מעיינותיו של 
הבעל שם טוב חוצה וע"י כך לקרב את בואו של 

 המשיח?
 בוודאי לא תסכים לוותר על הזכות!

שנת  אתהשנה חדשה נפתחה, שנת תשפ"א, 
 פרסום אלוקות.

 
של ה' יתברך  קותונפרסם ביחד את אל ובוא

בעולם, בוא ונפיץ את ה'דרך' המיוחדת הזאת של 
 הבעש"ט שמביאה משיח.

אנו מזמינים אותך להיות נציב בהפצת עלוני "דרך 
הבעש"ט" לשנת תשפ"א באיזור מגורך ותזכה 
להיות חלק פעיל מהארגון הקדוש "דרך 

 הבעש"ט"!
 

ויהי רצון שנזכה מהרה אנו עם כל היקרים לנו, 
מו ישראל, לקבל פני משיח צידקנו בתוך שאר ע
 נו, אמן.יבמהרה בימ

 
)להפצת העלון ניתן ליצור אתנו קשר במייל: 
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 נב בעניבה פרחונית..., מעופראקב לבוש יהודינכנס 
הידיים שלו מאחורה, איזה  הבן אדם קם, שם את

רק שלא  ,מעל העיניים המגבעתשמתי את   פוזה! 
. הרגשתי איך אותולא רוצה לראות ... יראה אותי

שהגאווה שלו זה ענן כבד של גאווה. ואיך שמסתכל 
על כולם מלמעלה. לא רציתי שייפגש אתי ויגיד 

הרגשתי תיעוב לבן אדם. ברוך  ,"לשמחה מועדים"
השם הוא הלך בלי לפנות אלי... אבל אתם יודעים מה 

 אחר כך? קרה אצלי
 

 אני בדיוק ככה...
מדבר כל הזמן בעצמי , נזכרתי שאני כשחזרתי הביתה
  ..."למה השם הראה לך אותו" - את הדרשה הזו

 אתם יודעים מדוע נגרם לי תיעוב לראות אותו?
ה'בעל ש, זה 'אי הרצון' מצידי להודות התשובה היא

י יש את . שגם אצלבתוכיגאווה' הזה נמצא גם 
שכל ישראל מעורבים זה בזה. זאת מכיון הנקודה, 

יש את הבחינה שלו לעשות פוזה  אצליאומרת שגם 
וש'ענן של  ,על כולם, להסתכל על כולם מלמעלה

גאוה' יכסה אותי מכל הכיוונים, ובגלל שאני לא מוכן 
להודות שיש לי את התכונה הזו, זה גרם לי להרגיש 

יעוב שאני מתעב אותה אצלי, רק מזה נהיה אצלי הת
 כלפיו...

הרגשתי שאני צריך לעשות חשבון נפש. איפה זה 
אתם יודעים נמצא אצלי? איפה אני מפגין את זה? 

שבות שלי!!!  במחשזה קיים אצלי מה גיליתי? גיליתי 
שם אני בדיוק כמוהו אלא שהוא לא חכם כמוני 
בלשון המעטה, ולא יודע לעשות את זה כל כך יפה, 

 הגאווה שלו... ואין לו טקט להסתיר את 

הרי יכול להיות  ויתרה מכך שאלתי את עצמי,
שאותו אדם התהלך כך רק כי נתפס לו הגב, מי אמר 
לך שהוא משתרר? יכול להיות שהוא ישב בחג 
מתחת למזגן ונתפס לו הגב, מי לימד אותך שהוא 
עושה ככה בגלל הגאוה שלו? מאיפה באה לי 

זה. כי יש לי הפרשנות הזו? זה בא לי כי אצלי יש את 
אני משליך אותה החוצה.  וממילא ,את התכונה הזו

שהפריע לי לראות את ההנהגה של זה  ולכן דווקא
עצמו מעיד שזה קיים אצלי, אותו אדם, זה 

עבתי, דחיתי את עצמי. "כל יוכשדחיתי אותו ות
 הפוסל במומו פוסל". 

זה מה שהבעל שם טוב אומר. "כל נגעים אדם רואה, 
ל נגע שאתה רואה בחוץ, זה ". כעצמומנגעי  חוץ

   מעצמך.
חשובה, ויש לה  רבותי הנקודה הזו היא מאוד

 השלכות כבדות מאוד לענייני שלום בית.

 הדרך לזוגיות מאושרת 
זוגו, תכונות שהוא לא יכול  תאדם מזהה אצל ב

קשר אלי הרב רק מתחילה את לסבול אותם. אחד הת
ה יבורקסים, זה עוד לפני הלחמניה חמישה הארוח

 כמה אפשר לאכול...? והשניצל... 
 לא יכול לסבול את תאוות האכילה שלה.  הוא

לעומתו, יש אחד שלא יכול לסבול את העצלות של 
 אשתו. 

מה לנקות את הבית? שתזיז עניינים!!! למה היא לא ק
למה אין לה את האש הזאת, זה מוציא אותי  יושבת?!
ילדים בבית, היא רואה  5יש  האדישות שלה!!!מדעתי 

כלכים, והיא שהבית בלגן, הילדים קופצים, מל
 ה!!!לא יכול ככ ,יושבת...  זה מוציא אותי מדעתי

  
 אולי צימר יעזור...?

הוא אתם יודעים מה יביא לשלום בית? לא בזה ש
ולא בזה , לצימר על קצה הר הארבליקח אותה 

אני מעריך ויאמר לה 'פעמים ביום  ל שלוששיצלצ
 !!!, זה רק משחקים'אותך

לפעמים מספיק  ,רק דבר אחד, תגלה שגם אתה כזה
"אבא תזכה אותי לראות שהחיסרון שיתפלל 

 שמצאתי אצלה הוא גם אצלי". 

 כמה שאני מפרגן... לא עוזר כלום!
עיקר ההצלחה  ופה אני רוצה להגיד נקודה נוספת,

באה, כשתגיע לראות את זה שיש לך את זה בדיוק. 
שהמפלס בינך לבין  למצברק אז אתה תוכל להגיע 

בדיוק כמוך. אבל כל עוד הוא מרגיש אשתך ירד. אני 
שהוא יותר טוב, יותר זריז, יותר פתוח, יותר משוחרר, 

... , יקח אותהשיתן לה מליםוהיא העצלנית, אז כמה 
עדיין מרגיש והסיבה היא כי אתה  !זה לא יעזור

 עדיין לא מצאת אותה אצלך.  מעליה,

איך אתה רוצה להיות  ,אצלך – לא מצאת אותה אם
 הרי לעצמך עוד לא התחברת.קשור אליה? 

 הסתכסכו בסעודת החג
היום סיפרו לי על סכסוך שקרה בין שני אחים בליל 

בצורה שממש לא הסתפר  אחד האחים, האחרוןהחג 
כשנכנסו כולם  מתאימה לבן ממשפחה חרדית...

, התחיל להעיר בר אוריין אברך - האח הגדול לסוכה, 
לו, "מה זה צריך להיות, עוד בחג סוכות, יש לך אחים 

 קטנים, איפה הכבוד לאבא, לאמא?"
נוצרה , גידף ויצא מן הסוכהקם, אח המדובר ה

עד עכשיו הם לא מדברים מליל החג. מהומה, 
וההורים מתקשרים שנעשה משהו, שניישר את 

אלי האח האברך לשאול "מה אני  צילצלהסכסוך, 
שה איתו?" וכך אמרתי לו, "כל עוד לא זיהית שיש עו

גם אצלך ראש חילוני, לא תוכל להשפיע  עליו. קודם 
כל, תראה שגם לך יש ראש חילוני, שגם אתה רוצה 

אל תתחיל  את זה, להסתפר כך, וכל עוד לא זיהית
 לדבר איתו". 

 השמיע לי כזה סיפור? מדוע ה'
שמעתי את לעצמי אני אומר, יותר מזה, אם אני 

הסיפור, למה השמיעו לי את הסיפור הזה? כדי 
שאבין שגם אני רוצה להסתפר כך. ככל שזה מגעיל 
אותי יותר, זה בא להראות שהנקודה הזו עוד יותר 

 מודחקת אצלי ואני לא מוכן לזהות אותה.

אם הגיע לידך כזה סיפור, או אם הרגשת כזו תחושה, 
הבן אדם או לא סתם הפגישו אותך עם הסיפור, או 

 המקרה, רק כדי שתלמד את הנקודה הזו שיש בך. 

על  , לפחות תתפלללגלות את זה אם אתה לא מצליח
ת השפעה מיידית, תזהה את . אם אתה רוצה לראוכך

, אבל קצת חשיבה פנימה, אמנם זה הנקודה
אם  ,יש לך את זה בדיוקש תמצא ,כשתיכנס פנימה

 לא הגעת לזה. שלא יותר גרוע, רק 

כי "שלום . "..בית שלום"יקר אני רוצה לדבר על הבע
... למסעדהו דווקא כשתצא עם אשתך לאיסודו בית" 
את תמצא כאשר , עבודה פנימיתב מתחיל אלא

 אצלך.  אשתך
יותר מרגיז ו לעצבים,ו גורם לך לדחיהדווקא מה ש

יותר עמוקה נקודה  שכאן טמונהסימן זה אותך, 
היא ש מכיוןו בתוכך, תהישאתה לא רוצה להזדהות א

זה ולא לקבל אותה,  מתעקשיותר עמוקה לכן אתה 
 אתה דוחה את הצד השני.גורם לך ש

וכאן המקום להדגיש דבר יסודי בכל מהלך השיעורים 
ומתאימות  שלנו, כל הדוגמאות שאנו מזכירים, נכונות

גם לאיש כלפי אשתו, וגם לאשה כלפי בעלה באותה 
למצוא אצלו את הנקודות בהן מידה! על כל אחד אחד 

  הוא צריך לעבוד עם עצמו.
 

 המתיקות שבדרך
' עם עבודה'את ה עושהכשאתה  ,למרבית הפלא

שבלי דיבורים, בלי מסעדות, בלי  מגלה, אתה עצמך
כלום, הצד השני לבד מרגיש, באויר נהיה רגיעות. לא 

 יאומן כי יסופר. אבל זה מה שקורה. 

כל פגם שאתה רואה ש ,וחזקאני חושב זה מסר עצום 
עובד עם עצמך בעצם אצל הצד השני, בבית, אתה 

 לזהות. 
אבא תזכה אותי לזהות שזה ' מספיק רק לומרלא 

תגלה את זה,  אל תישאר עם התיאוריה!!!. 'אצלי
גל עיני "תעבוד, תחפור. אבא תפתח לי את העיניים. 

גיליתי שכל מה שיש אצל הבן זוג שלי, כי . "..ואביטה
, החפיפניקאת אצלי הילדים שלי, זה אצלי. גיליתי 

אתאיסט. לא מעניין אותי ראש השנה, את האפילו ו
ואז הקב"ה  כיפור, לא מאמין בכלום, לא מעניין אותי.

 ,וף שלךלבד, בוא תראה את הפרצ אותךמשאיר 
לו  ומי שחי כך יזכה שיהיהכלום. לא מאמין בשאתה 

 מאיר על אשתו ובני ביתו.כח השפעה 
 

 אני לא בבידוד  –אתרוג 
שימו לב, נפלא, לא יאומן איך זה מסתדר עם מה 

 שדיברנו. 
האתרוג הוא הסמל של הצדיק, יש לו טעם ויש לו 
ריח. יש לו את כל המעלות, מצוות, מעשים טובים, 
יראת שמיים. ועוד מעלה, אל תבואני רגל גאוה, ר"ת 

 
 

  שלהכנסת האורחים המיוחדת 
 ר' לוי יצחק מברדיטשוב

 
 "הרחמן הוא יזכנו לישב בסוכת עורו של לויתן"

 ידוע הסיפור על הר' לוי יצחק מברדיטשוב
שהיה מכניס לסוכה שלו את כל האנשים 
המוזרים ואת כל המשוגעים של השכונה. 

כשהבחינה אשתו שכך נוהג בעלה שאלה אותו 
לפשר העניין. מדוע הוא מכניס לסוכה את כל 

המשוגעים? הכנסת אורחים אפשר לקיים גם עם 
אנשים נורמאליים, אנשים מכובדים, אנשים 

להם להיכנס  רציניים... מדוע הוא שותק ונותן
 ולשבת לידו...

ענה לה ר' לוי יצחק, דעי לך, שלעתיד לבוא 
 מיוחדת סוכה לצדיקים יעשההקדוש ברוך 

 אברהם ישבו הזאת ובסוכה, לויתן של מעורו
 יחד, הקדושים האומה אבות ויעקב יצחק, אבינו

 ישראל גדולי כל, ואמוראים תנאים, נביאים עם
 ...הדורות מכל

 אך. זו לסוכה להיכנס ארצה גם הקטן ואני
 כי! אותי יכניסו לא אני מי ויבינו אותי כשיראו

! ויגידו לי: 'אדוני אתה אני כלומניק איזה יראו
 לא מתאים לפה!'

אבל עכשיו, כשאני נותן לכולם להיכנס ללא 
הבדל, עשיר או עני, חכם או חסר דעת, צדיק או 
 רשע... אני יכול להגיד שגם אני הכנסתי לסוכה
זה התירוץ היחיד שיש לי בכדי שיכניסו אותי 

 לסוכת עורו של לויתן.
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אמת. זה הצדיק שחי את שפלותו, שהוא לא יותר 
טוב מאף אחד, חי שפלות, אני לא יותר טוב מאף 

 אחד.  
 שלושת המינים? ומדוע האתרוג אינו אגוד יחד עם

מחובר ועומד  כבר הוא, הוא לא צריך קשירהמכיון ש
לכלל ישראל. אדם שבאמת חי שפלות וחי שכל 
הפגמים של כולם אצלו, הוא מחובר כבר לכלל 

משפיע הוא חיבורים חיצוניים, ל ואינו זקוקישראל, 
שפע של אורות, יראת שמיים לכלל ישראל, כי מוצא 

 הלאה על כולם. את כולם בתוכו, וזה משליך
את צריכים  כן ערבה הםההדס וה הלולב לעומת זאת

 . של החיבור חיצונייםהסממנים 

 התקשרת כבר היום לאשתך?
כך היא  ,תיתיככל שהאהבה יותר אמ ודעו לכם,

זקוקה פחות לסממנים חיצוניים. כמה שהקשר בינינו 
שם צריך מה שהיום  ,הוא יותר מהשפה ולחוץ

התגעגעתי, ', 'פעמים ביום שלושתתקשר 'מדריכים. 
. לא יאומן. כך היום 'תך? יופי בהצלחהימה א

מדריכים אותך. זה בדיוק כמו שעושים ללולב 
ולערבה, צריכים קשירות חיצוניות. האתרוג לא זקוק 
 ,לזה. אדם שהוא באמת אוהב, מרגישים את זה

רואים  ו,הקשר הנפשי שלאת את האהבה ומרגישים 
 ו.עיניים שלב זה את

אנשים זקוקה למלים. יש  אינהתית יאהבה אמ
זקוקה  אינהתית יאהבה אמשיקראו את הדברים '

חו את הדברים במובן הפשוט שלהם, הם יקו 'ליםילמ
לא נכון, זה  אבל זהימעטו במילים עד כדי הרעבה... 

להגיע למצב שהאהבה שלך  עבודה דורש הרבה
זקוקים כן . אנחנו היום תהיה ניכרת גם ללא מילים

להגיע  היאשלנו  עזר האלה. אבל השאיפההלגלגלי 
 ."אתרוג"ל

. רבי עקיבא רבי עקיבאואת זה ראינו אצל התנא 
בשנים אלו , נעדר מביתו למשך עשרים וארבע שנים

אלא רק פעם  '.שלום'אפילו לא נכנס להגיד הוא 
 כלללא פגע אחת לאחר שתיים עשרה שנים. וכל זה 

איך  ה של אשתו כלפיו.לאשתו ובאהבאהבה שלו ב
אהבה אמתית שום  נהישאלא שכאשר ? יתכן הדבר

לא מקום. כי זו ו, לא זמן ן בני הזוגדבר  לא מפריד בי
 אהבה אמתית. 

ים לא נפגעים אחד מהשני מכל יתיחברים אמגם 
לא באת אלי לאירוע, אז גם משפטים כמו: 'שטות. 

'לא עזרת לי כשהייתי  לאירוע שלך',אני לא אבוא 
צריכה, אז את לא חברה אמיתית'... הם משפטים 
שמלמדים שאין כאן אהבה אמיתית, כי כשאתה 
אוהב מישהו אתה לא חייב להיות אצלו פיזית והוא 
עדיין ידע שאתה אוהב אותו ושאתה משתתף 

 בצערו או בשמחתו.

 מדוע הסוכה נקראת סוכת שלום"?
הסוכה נקראת  אלהבין מדוע דווק פשרא לפי זה

אנחנו לא מכנים  שופרה ואילו את '.סוכת שלום'
מצת ' גם על המצה לא נהוג לומר, 'שלום 'שופר
ואפילו , 'הגדת שלוםההגדה לא נאמר ' ועל, 'שלום

 '...מגילת אסתר שלום' אומרים לאעל מגילת אסתר 

של ארבעת  פנימיותהואיל והסוכה היא האלא ש
 ,שאני מציאות בהמיתמגלה לי זאת שהמינים והיא 

היא זו לכן  כלולים בי,בעצם שכל ארבעת המינים ו
 בין כל יהודי ויהודי. ללשלום ביני שמביאה אותי 

מהסוכה הזאת צריך להגיע לשלום  - 'סוכת שלום'
ישראל. כשאתה פוגש אדם שהוא שונה  כלל עם כל

ממך, אדם שיש לו מנטאליות אחרת, יהודי ממגזר 

אדם שאינו שומר תורה  שאחר, וגם כשאתה פוג
כלפיו  צריך להרגישעליך לדעת שאתה , ומצוות

  שווה בשווה!!!
אתם שווים!!! אתה חילוני עם קוקו ועגילים, ראית 

 תכירש, וכל מי שתפגכך עם  לא יותר טוב ממנו!!!
 שאתה בדיוק כמוהו.

 התועלת הענקית להולכים בדרך שכזאת
 העבודה הנפלאה הזאת מביאה תוצאות מידיות

אנשים לאתה מרגיש שהשנאה שיש לך  .בשטח
השני מתחיל לשדר לך הבנה, גם הצד יורדת, ו

וכל זה גם הוא מוריד פרופיל. כשאתה מוריד פרופיל 
 שזיהיתי שאני כמוהו. ,רק מזהבא 

כשאתה רואה את אשתך יושבת  !עבודה וז ,אבל
תכיר  ,לקרוא בזמן שכל הבית מבולגן, במקום לכעוס

 !!!את זה תזהה, )ואפילו כעסן( עצלן שגם אתה
על תראה את זה ו וכשתעשה את העבודה הזאת

. תוצאות בפועלאת התראה גם אתה בפועל, עצמך 
אתה יותר תקבל את השני כמו שהוא, יותר תאהב 

וכך גם  ,אותו, וממילא גם תתייחס אליו בסבלנות
         הוא ינהג כלפיך.

 זה לא סיפורים... זו מציאות!
באירוע של אחד מחברי, בשולחן שלי אתמול הייתי 

 ישב בחור, בן למשפחה חרדית שפרש מהדרך.
מהמראה שלו.  הזדעזעתילאורך כל האירוע 

 התספורת, הקעקועים, העגילים, סגנון הדיבור...
ממש נורא ואיום, מעורר סלידה בלשון המעטה. ואז 

הבנתי שאם אני מזדעזע  נזכרתי ביסוד הזה,
חשבתי,  ..יש לי שיעורי בית. אז ומהמראה של

כדי להראות  השם הראה לי את זה,ש וגיליתי בדקתי
פשוט . ביננו הבדל שאין שום ,שלי את האמת לי

לא מאפשר לי לעשות את זה, הקב"ה ברוב חסדיו 
 , כאדם שנברא עם רצונות שליליים,אניגם אבל 

 רוצה את זה.הייתי 
ם מה שקרה בעקבות העבודה הזאת היה מדהי

הרגשתי שבא לי להיפגש אתו שוב.  כי מידבמיוחד, 
 ! אני לא יותר טוב ממנו.אנחנו שווים

סלידה, תיעוב כלפיו רגיש לה הייתי ממשיךאבל אם 
, יבורח מהאמת של אני עדייןש ןסימזה  ...או שנאה

 יש את זה. גם לי לא מוכן להודות ש זה מראה שאני
 

 ההפסד שעלול לקרות לך...
 תדף אוזה ר עושים את העבודה הזאת,כאשר לא 

לא סתם כי  .הוא מודה שגם הוא כזהעד שהאדם 
ולפעמים אף זה. כ אדםעם מהשמיים  והפגישו אות

נאלצים מהשמיים להוריד את האדם לאותו מקום 
 נמוך רק כדי שהוא יודה על האמת.

 עצלן, כעסן, קנאי או תאוותןכשאתה מזהה שאתה 
רצונות  יש לךרואה שאתה שככמו הילדים שלך, 

 באופן ישירם. תכמו 'שובב'גם אתה ושלהם, כמו 
זה יביא ו אתה תקבל אותם באהבה ובהבנה,

שלך שגם הם  ילדיםה לעלהשפעה אדירה גם 
 ויהיו סבלניים כלפיך., יתנהגו כמוך

העבודה הנפלאה הזאת מביאה לשלום, לשמחה 
ההשפעה שלה  ם כלל ישראל.ולאחדות שלימה ע

אנשים בחוץ לארץ מתעוררים מגיעה גם למרחקים, 
לתשובה בזכותך. הנקודות שהכרת בעצמך, 

 לעשות תשובה. אותם מעוררות

 יהי רצון שהקב"ה יזכה אותנו ל'סוכת שלום',
 אמן כן יהי רצון.

 
 

 "צא מדירת קבע ושב בדירת עראי"
 )סוכה ב.( 

מה בין דירת קבע לדירת עראי? נשאלת השאלה: 
דירת קבע עשויה מבטון, בלוקים, חדר מוגן, מקלט... 
ולכן אנחנו מרגישים בה בטוח, ואילו דירת עראי זה 
מקום חלש שמבטא חולשה בשל חוסר היציבות שבו. 
הסוכה זזה עם הרוח, הסכך עף, לעיתים יורדים גשמים 

ומרה ואתה צריך לברוח... ואף ההלכה מוכיחה זאת בא
'מצטער פטור מן הסוכה'. זאת אומרת שהסוכה 
מסמלת חולשה ואילו הבית מסמל כח ועוצמה. למה 
אם כן הקב"ה רוצה שנצא לדירת עראי שבעה ימים 

 בשנה ומה כל זה בא ללמד אותנו בעבודת ה'?
האדם בטבעו שואף כל הזמן להרגיש עוצמה, עוצמה 

ה נותנת לנו הרגשה של כח וחוזק וממילא גם שמח
זמנית. בסוכות באה התורה ואומרת לנו לצאת מדירת 
קבע ולשבת בדירת עראי, זאת אומרת התורה מבקשת 
שנגיע לעוצמה הזאת דווקא מכח החולשה שלנו ולא 

 מכח העוצמה שלנו.
האם יתכן להגיע לעוצמה מכח החולשה? איך הרי 

 חולשה היא בדיוק ההפך מכח?
, יש עוצמה התשובה לכך היא שישנם שני סוגי עוצמה

שבאה לאדם מהטבע שלו, כמו האריה שיש לו טבע 
של עוצמה, לעומתה יש עוצמה שבאה לאדם כמו 

 התולעת, שהיא דווקא נראית לנו חלשה.
אנחנו חושבים שהאריה יותר עוצמתי מהתולעת אבל 
אם נבדוק היטב נראה שהתולעת הרבה יותר עוצמתית 

יכול  מהאריה. האריה למשל עם כל העוצמות שלו לא
בשום פנים ואופן להפיל עץ, אבל התולעת החלשה 
אוכלת את העץ ויש לה את הכח להפיל אותו! ואת זה 
האריה עם כל העוצמות שלו לא מסוגל לעשות! את 

 העץ לא האריה ולא הפיל יכולים להפיל...
העוצמה של התולעת באה דווקא מהחולשה שלה, וזה 

"ט" "דרך הבעש-המסר שאנחנו תמיד מדגישים ב
שכשהאדם יודע כמה הוא חלש זה מיטיב עמו הרבה 

 יותר מאשר העוצמה של הטבעית שלו.
גם דוד המלך רמז את זה במלים: "וְאָנֹכִי תוֹלַעַת וְלֹא 
אִיש" )תהלים כב',ז'( כשאנחנו נאחז שאנחנו לא יותר 

 מתולעת אז יהיה איתנו "אָנֹכִי ה'"!
',יד'(: "אַל תִירְאִי תוֹלַעַת יַעֲקֹב וכן נאמר בישעיהו )מא

מְתֵי יִשְרָאֵל אֲנִי עֲזַרְתִיךְ נְאֻם ה' וְגֹאֲלֵךְ קְדוֹשׁ יִשְרָאֵל" 
-'אין', של ההרפיה, של ה-כשנגיע למקום של ה -

'אבא אנחנו חסרי אונים בלעדיך'... מזה נזכה לכל 
 ההצלחות והעוצמות.

שדר עוצמה כשאתה מתנהל בבית כמו אריה ואתה מ
אתה מתעצבן ומתעצבן... או אפילו שותק  -

בעוצמה... אבל באיזשהו שלב האריה הזה נחלש ונופל 
מותש, ומה שנשאר זה להכניס אותו לכלוב. גם האריה 
הכי חזק! אבל כשאתה מתנהג בבית מתוך 'חולשה של 

 תולעת' זה עולם אחר לגמרי, זאת עוצמה אמיתית.
רוצים לדעת איך  ולכן אומרת לנו התורה, אתם

להצליח השנה? צאו מהקביעות שלכם ושבו בדירת 
עראי למשך שבעה ימים. בימים אלו תפנימו את 
החולשה, את החוסר אונים ומתוך זה תהיה לכם 

 הצלחה גדולה במשך כל השנה!
 

 יהי רצון שנזכה להפנים את המסר הנפלא הזה
 המפתח לכל ההצלחותבעצם שהוא 

 רת עראי','צא מדירת קבע ושב בדי
 אמן כן יהי רצון.

 
 

הי"ו, נתנאל שמעון  להצלחה וכל הישועות: מש' כהן הי"ו, מש' לוי אברהם הי"ו, מש' תמם
כרמלה  ,שלמה בן יסמינה, אושרה בת אסתר בן דליה, משפחת צברי הי"ו. משפחת נדב הי"ו

ולהצלחת עם ישראל והגאולה השלמה, אמן.  ה.נהוראי בן מורי, אורי בן הילה, בת ג'זלה
בת פרחה, נועה  לרפואה שלמה: הרב יאשיהו יוסף בן זהרי, חיה ברכה בת בתיה, רובידה

 בת מוריה, אורי בן ג'ולייט, שלמה בן מיטל, מרים בת סעדיה, צדוק בן חיים, מיכל בת דינה.
לזיווג הגון: ג'ולי בת פזית, חיה בת יהודית.  לעילוי נשמת: הרב אשר  .נתנאל יגאל בן ליבנת

חנה, ציון  שלום בן, אשר בן ציפורה, גיא בן דוד, פריינד בן אריה מרדכי, מסעודה בת חנה
בן בוליסה, פרידה בת מסעודה, ויקטוריה בת פרידה, יעקב, שושנה וליאורה בני פרידה, 

יאיר בן שרה, שגית בת בלה, יצחק, פרידה ומשה וסופי בני ויקטוריה, אברהם בן שמחה, 
רבי חיים אבישלום בן בלנקה, יצחק בן , יוכבד בת חונצה, גיא בן דוד, אליהו בן משה ואלין

 ת.נ.צ.ב.ה. ,אברהם אהרון בן יצחק  ברהם בן חסיבה, יוסף בן יוסף עניקי.שרה, א
 

 derech.alon@gmail.comלקבלת העלון, ושיעורים לצפייה במייל 



derech.alon@gmail.com
הצטרפנו לחברת הפצה כדי להבטיח  ! השתדרגנו!!! חדש

!  הזדרזו להירשם! יהיה לכם את התענוג לנפש ולנשמהבסגר שגם 

...שנה חדשה בפתחד"בס

?מה יהיה איתי השנה

(X4שבועות)

תקבלו כל שבת 
גיליונות50

!!!  מאירי עיניים


